
Zápis z 10. řádného zasedání zastupitelstva obce 

Raková u Konice 
 

konaného dne 15. 12. 2023 v místní Rakovské hospodě v Rakové u Konice 

 

Zasedání bylo zahájeno v 18:00 hod a skončeno v 19:00 hod. Zastupitelstvo bylo schopno se 

usnášet po celou dobu zasedání. 

 

Přítomní členové zastupitelstva obce: 

Na zasedání je přítomno 7 členů zastupitelstva obce: Václav Konečný, Pavel Hudeček, Marek Hajkr, 

Hana Moťková,  Martin Matysek, Marcela Hajkrová, Lukáš Jedlička. 

Zastupitelstvo obce bylo schopno usnášení po celou dobu zasedání. 

 

 

Bod 1. - Projednání ověřovatelů a zapisovatele zápisu zasedání 

 Starosta obce navrhl určit ověřovateli zápisu paní Marcelu Hajkrovou a paní Hanu Moťkovou 

a zapisovatelem pana Pavla Hudečka. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce Raková u Konice určuje ověřovateli zápisu paní Marcelu Hajkrovou a 

paní Hanu Moťkovou a zapisovatelem pana Pavla Hudečka. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/1 bylo schváleno. 

  



Bod 2. – Schválení programu zasedání 

 Starosta obce seznámil přítomné s návrhem programu uvedeném na oznámení konání 

zastupitelstva zveřejněného na úřední desce v tomto znění: 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele zasedání  

2. Schválení programu zasedání 

3. Informace o přijatých usneseních 10/2023 

4. Fin 11 – 2023 

5. Rozpočtové provizorium 

6. Termín inventur a jmenování inventarizační komise 

7. OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

8. OZV o místním poplatku ze psů 

9. OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

10. Udělení mimořádné odměny dle § 76 zákona o obcích 

11. Dodatek č. 2 ke smlouvě o nakládání se separovaným odpadem – AVE CZ 

12. Vodovodní přípojka hřiště 

13. Příspěvek na silvestrovský ohňostroj 

14. Investiční akce na příští rok  

15. Řešení akustiky v pohostinství 

16. Výše odměn členů zastupitelstva 

17. Diskuse 

18. Závěr 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje program zasedání zastupitelstva obce tohoto znění: 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele zasedání  

2. Schválení programu zasedání 

3. Informace o přijatých usneseních 10/2023 

4. Fin 11 – 2023 

5. Rozpočtové provizorium 

6. Termín inventur a jmenování inventarizační komise 

7. OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

8. OZV o místním poplatku ze psů 

9. OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

10. Udělení mimořádné odměny dle § 76 zákona o obcích 

11. Dodatek č. 2 ke smlouvě o nakládání se separovaným odpadem – AVE CZ 

12. Vodovodní přípojka hřiště 

13. Příspěvek na silvestrovský ohňostroj 

14. Investiční akce na příští rok  

15. Řešení akustiky v pohostinství 

16. Výše odměn členů zastupitelstva 

17. Diskuse 

18. Závěr 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/2 bylo schváleno. 

 

  



Bod 3. - Informace o přijatých usneseních 9/2023 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo se stavem plnění usnesení přijatých na zasedání 

zastupitelstva 9/2023: 

• Nákup vybavení pohostinství: prozatím nebyly zaslány poptávky, je nutné dohodnout 

s nájemcem koncept. 

• Dodatek ke smlouvě o dílo: závěrečná zpráva předána poskytovateli dotace. Akce by tímto 

měla být ukončena 

• Rozsvícení vánočního stromu: konalo se náklady vyšly téměř přesně 

• Návrhy OZV: MVČR proti znění nemá námitky. Projednáváno níže v samostatných bodech. 

• AED Defibrilátor: zatím nepořízeno. Přesuneme do roku 2024 a zařadíme do rozpočtu. 

• Zhodnocení financí: zřízen účet a termínovaný vklad u UNICREDIT. Celkově vloženo na 

termínovaný vklad 2 500 000 Kč na 3 měsíce se zhodnocením 5,9% p.a. 

• Omezení svícení veřejného osvětlení: je v řešení. Eltodo zatím nereaguje. 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 

Bod 4. - Seznámení s Fin 11 - 2023 

 Starosta obce seznámil zastupitelstvo s plněním rozpočtu obce za období 11/2023: 

                Příjmy po konsolidaci: 6 372 917,82 Kč, tj. 87,98% rozpočtu po změnách 

                Výdaje po konsolidaci: 5 025 210,39 Kč, tj. 69,37% rozpočtu po změnách 

 Dále starosta obce seznámil zastupitelstvo s jednotlivými položkami FIN.  

 

Zastupitelstvo obce bylo seznámeno s rozpočtovými opatřeními č. 6/2023 a 7/2023 . 

 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí. 

 

Bod 5. – Rozpočtové provizorium 

Starosta obce seznámil zastupitelstva s nutností rozpočtového provizoria. Je nezbytné pro 

další hospodaření obce v roce 2024 až do schválení řádného rozpočtu. Zastupitelstvo obce projednalo 

rozpočtové provizorium od 1.1.2024. 

  

Návrh usnesení: 

• v rámci rozpočtového provizoria bude k zabezpečení plynulého provozu obecního úřadu a 

obce čerpána měsíčně max. 1/12 objemu příjmů a výdajů rozpočtu obce schváleného po 

změnách pro předchozí rozpočtový rok 

• během platnosti rozpočtového provizoria budou také hrazeny výdaje na již započaté investiční 

a smluvně podložené akce z minulého roku 

• rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v době rozpočtového provizoria v roce 2024 se stávají 

příjmy a výdaji rozpočtu obce na rok 2024 po jeho schválení 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/3 bylo schváleno. 

 

 

  



Bod 6. – Termín inventur a jmenování inventarizační komise 

Starosta obce navrhl jako předsedu inventarizační komise pana Pavla Hudečka a jako 

členy inventarizační komise byli navrženi: Václav Konečný, Martin Matysek, Lukáš Jedlička, Marek 

Hajkr. Do MŠ pak: Marcela Hajkrová, Hana Moťková. Jako termín navrhuje 2.1. - 25.1.2024. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje jako předsedu inventarizační komise pana Pavla Hudečka a 

jako členy inventarizační komise: Václava Konečného, Martina Matyska, Lukáše Jedličku, Marka 

Hajkra. Jako členy inventarizační komise pro MŠ schvaluje: Marcela Hajkrová, Hana Moťková 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/4 bylo schváleno. 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje termín konání inventur obecního majetku v termínu 2.1. – 

25.1.2024. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/5 bylo schváleno. 

 

Bod 7. - OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

 Starosta obce informoval zastupitelstvo o novele zákona č. 565/1990 Sb., o místních 

poplatcích. Na základě této novely je nutné aktualizovat znění stávajících vyhlášek o místních 

poplatcích. Návrh znění vyhlášky byl projednán na 9. zasedání zastupitelstva obce. Starosta návrh 

předal k posouzení na příslušné dozorové pracoviště MV, kde nebyl shledán rozpor se zákonem. 

Hlavní změny v OZV oproti stávající vyhlášce jsou tyto: 

• Přeformulování článku osvobozující děti a občany nahlášené na ohlašovně 

• Vypuštění článků „Navýšení poplatku“, „Odpovědnost za zaplacení poplatku“, „Společná 

ustanovení“ a „Přechodná ustanovení“ 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém 

odpadového hospodářství. Návrh obecně závazné vyhlášky je nedílnou přílohou tohoto zápisu. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/6 bylo schváleno. 

 

Bod 8. - OZV o místním poplatku ze psů 

 Starosta obce informoval zastupitelstvo o novele zákona č. 565/1990 Sb., o místních 

poplatcích. Na základě této novely je nutné aktualizovat znění stávajících vyhlášek o místních 

poplatcích. Návrh znění vyhlášky byl projednán na 9. zasedání zastupitelstva obce. Starosta návrh 

předal k posouzení na příslušné dozorové pracoviště MV, kde nebyl shledán rozpor se zákonem. 

Hlavní změny v OZV oproti stávající vyhlášce jsou tyto: 

• Vypuštění článků jako u odpadů 

• Navíc lze stanovit poplatek odlišně pro osoby starší 65 let, v návrhu je stejný jako pro ostatní 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů. Návrh 

obecně závazné vyhlášky je nedílnou přílohou tohoto zápisu. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/7 bylo schváleno. 

 

  



Bod 9. - OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

 Starosta obce informoval zastupitelstvo o novele zákona č. 565/1990 Sb., o místních 

poplatcích. Na základě této novely je nutné aktualizovat znění stávajících vyhlášek o místních 

poplatcích. Návrh znění vyhlášky byl projednán na 9. zasedání zastupitelstva obce. Starosta návrh 

předal k posouzení na příslušné dozorové pracoviště MV, kde nebyl shledán rozpor se zákonem. 

Hlavní změny v OZV oproti stávající vyhlášce jsou tyto: 

• Vypuštění článků jako u odpadů 

• Vyřazení parcel st. 44 a st. 64 – takové neexistují, netuším, co měly postihovat 

• Zařazení parcely č. 1239 – parcela s klubovnou SDH 

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za užívání 

veřejného prostranství. Návrh obecně závazné vyhlášky je nedílnou přílohou tohoto zápisu. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/8 bylo schváleno. 

 

 

Bod 10. – Udělení mimořádné odměny dle § 76 zákona o obcích 

  Starosta obce navrhuje mimořádnou odměnu zastupitelce Marcele Hajkrové za plnění 

významných úkolů. Mj. se jedná o aktualizaci kroniky a zajišťování obecních kulturních akcí. 

Maximální výše odměny dle zákona může být až dvojnásobek nejvyšší měsíční odměny. Pokud 

vycházíme z odměny zastupitele, tak se jedná o přibližně 2 500 Kč. Navrhuje tedy tuto odměnu.    

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje mimořádnou odměnu dle § 76 zákona o obcích ve výši 2 500 Kč 

zastupitelce Marcele Hajkrové. 

 

 

Výsledek hlasování:   Pro 6   Proti 0   Zdrželi se 1 

Usnesení č. 10/2023/9 bylo schváleno. 

 

Bod 11. – Dodatek č. 2 ke smlouvě o nakládání se separovaným odpadem – AVE CZ 

 Starosta obce informoval zastupitelstvo o obdrženém návrhu dodatku smlouvy  č. 230048/2 

ke smlouvě o nakládání se separovaným odpadem se společností AVE CZ. Dochází k navýšení cen o 

10%. FCC navyšovalo podobně na přelomu loňského roku. Dále podotýká, že FCC v naší obci 

neprovádí přesné vážení, ale rozpočítává celkovou hmotnost svozu za všechny obce. Budeme muset 

vyřešit a mít přesné vážení.  

 

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 2 ke smlouvě č. 230048 o nakládání se separovaným 

odpadem s firmou AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o.,, IČO 493 56 089 uzavřenou dne 29.6.2023: 

• Předmět: navýšení cen o 10% 

Dodatek je nedílnou součástí tohoto zápisu. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/10 bylo schváleno. 

 

 

  



Bod 12. –Vodovodní přípojka hřiště 

Starosta seznámil zastupitelstvo se stavem řešení vodovodní přípojky na hřiště - pozemek 

parc.č. 696/3. Nejprve je nutné legalizovat budovu a po jejím zápisu do KN lze řešit přípojku vody. 

Projektant Jan Spurný diskutoval se stavebním úřadem Konice možnosti legalizace stávající vodárny 

a záchodků a podmínky přípojky vody. Vzhledem k historii objektu bude stačit pasport. Pokud bude 

délka přípojky do 25m, tak není nutná vodovodní šachta. Vzdálenost je dokumentace 24,5m a 

přípojka tedy může být až do vodárny. Pokud chceme realizovat, tak je potřeba objednat dokumentaci 

pasportu a projektu vodovodní přípojky. Nabídka od J. Spurného je 50 000 Kč za zjednodušenou 

dokumentaci stavby a 20 000 Kč za projekt vlastní vodovodní přípojky. Náklady na vlastní zřízení 

přípojky budou známy až po zpracování projektu. Odhad je do 100 000 Kč.   

Následná diskuse: 

 Zastupitel Lukáš Jedlička: Je potřeba zajistit na hřiště pitnou vodu. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje a ukládá starostovi objednání zhotovení projektu zjednodušené 

dokumentace stavby hygienického zázemí na hřišti v Rakové u Konice na pozemku parc.č. 696/3 v 

k.ú. Raková u Konice a projektové dokumentace vodovodní přípojky k této stavbě od firmy SPURNÝ 

Projekce, Ing. Jan Spurný, IČ 74231120.  

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/11 bylo schváleno. 

 

 

Bod 13. – Příspěvek na silvestrovský ohňostroj 

Starosta obce navrhuje na tradiční ohňostroj příspěvek ve výši 4 000 Kč, s čímž zastupitelé 

souhlasí. Navrhuje uspořádat ohňostroj opět již v 20:00 v lokalitě Za humny stejně jako v minulých 

letech. Nezaznamenal žádné negativní ohlasy. 

  

Návrh usnesení: 

 Zastupitelstvo obce schvaluje výdaje 4 000 Kč na obecní ohňostroj a uspořádání v čase 20:00. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/12 bylo schváleno. 

 

Bod 14. – Investiční akce na příští rok 

Starosta obce zrekapituloval loňské prioritizace akcí, které byly odsouhlaseny v usnesení 

2/2022/11: 1. Výkup parcel v lokalitě k Bohuslavicím, 2. Auto SDH, 3. Mateřská školka, 4. Obnovení 

cest, 5. Protipovodňové opatření, 6. Multifunkční hřiště, 7. Kanalizace. Oproti těmto prioritám jsme 

letos zařadili opravu víceúčelového domu. Na příští rok byla nově zařazena vodovodní přípojka na 

hřiště a opravna nocovny (bude řešeno samostatným bodem). Z ostatních bodů je aktuální stav tento: 

• Výkup parcel v lokalitě k Bohuslavicím - řešíme odhad cen, za které se může vykupovat, 

konzultováno i se ZS - stav je stále stejný (musí být cesta a směna parcel). Následně bude 

probíhat výkup. Měl by to být největší výdaj v loňském roce. 

• Auto SDH - bude se realizovat příležitostně, ale za nižší cenu 

• MŠ - beze změny 

• Obnovení cest - nabídka jedné firmy, ale bylo pouze v rámci stromořadí 

• Protipovodňové opatření - diskutováno se ZS, příslib, že na svazích nad obcí a nad 

Rakůvkou nebudou širokořádkové plodiny, případně budou sety spolu se zeleným pásem 

a jinými opatřeními. Povodně by tedy neměly nastávat. 

• Multifunkční hřiště - beze změny 

• Kanalizace - zjištěno, že chybí ještě el. přípojka k přečerpávací stanici. Bude ještě 

projekčně řešeno umístění ČOV. Starosta diskutoval i s okolními obcemi, které řeší 

kanalizaci i přímo s ENVI agenturou. Pro srovnání si nechal poslat kalkulace obcí se 

srovnatelnou velikostí ČOV. Náklady jsou u nás dvojnásobné oproti nejdražší – naše 

náklady jsou 31 000 000 Kč a nejdražší srovnatelná 15 000 000. Obce v okolí mají 



většinou 31 000 000. na komplet celou kanalizaci, nejen na ČOV. Zjišťoval jsem příčinu 

a porovnáním položek jednotlivých kalkulací je celý problém v příjezdové komunikaci – 

úsek od stávající místní komunikace Do dolů a obslužná komunikace u ČOV (cca 40m 

délka) . Stávající lokalita má nevyhovující podloží a rozměry, takže je vybudování 

příjezdové cesty velmi drahé. I po odečtení 60% případné dotace jde za obcí 12 000 000 

Kč, v obvyklých nákladech by to bylo 4 - 6 000 000 Kč. Informace o nepřiměřeně vysoké 

ceně za ČOV nebyla dříve známa. Starosta navrhuje přehodnotit umístění ČOV, pokusit 

se nalézt novou parcelu a upravit projekt. Samozřejmě toto by znamenalo časové zpoždění 

a výdaje (vrt, projekt,…). Výdaje hrubým odhadem cca 500 000 Kč.  

Následná diskuse: 

 Zastupitel Pavel Hudeček: Nechat přeprojektovat. 

Zastupitel Martin Matysek: zbavíme se tím přečerpávací stanice? 

Starosta obce Václav Konečný: Stanice, co je v projektu ano, ale je možné, že bude třeba 

vytvořit novou, protože není jisté, že se podaří vyspádovat dolní konec obce. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce ukládá starostovi pokusit se vyhledat vhodnější parcelu pro ČOV. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/13 bylo schváleno. 

 

Bod 15. – Řešení akustiky v pohostinství 

Starosta informoval zastupitelstvo, že v pohostinství je nyní špatný zvuk díky novému SDK. 

Při velkém počtu návštěvníků je problémová komunikace. Bylo by potřeba vyřešit akustickými 

panely. Odhadovaná cena až 50 000 Kč. Bylo by na realizaci v roce 2024. 

Následná diskuse: 

 Pan XXXXX: podobný problém byl řešen v Ochozi. Navrhuje informovat se o zkušenostech. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje zařazení výdajů 50 000 Kč na řešení akustiky v prostorách 

pohostinství do rozpočtu na rok 2024. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/14 bylo schváleno. 

Bod 16. –Výše odměn členů zastupitelstva 

Starosta informoval zastupitelstvo, že opět dochází ke změně v odměnách zastupitelé, 

tentokrát novelizace zákona č. 128/2000 Sb. o obcích. Změna není pouze ve výši, ale i ve způsobu 

výpočtu. Nyní je poměrně razatní navýšení. Zastupitelé mají možnost navýšit odměny schválené na 

ustavujícím zasedání. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje zachování stávajících odměn členů zastupitelstva beze změny. 

 

Výsledek hlasování:   Pro 7   Proti 0   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 10/2023/15 bylo schváleno. 

  



Bod 17. – Diskuse 

• Starosta obce Václav Konečný: 

o Palivové dřevo v obecním lese – proběhlo zmapování suchých stromů. Celkem přes 

100. Rozděleno rovnoměrně mezi zájemce (7-8 m3 / osoba). Losem si zájemci vybrali 

konkrétní stromy. Pokud bude zájemce souhlasit s vylosovanými stromy a přistoupit 

k těžbě, tak bude uzavřena smlouva s obcí a následně může vytěžit. 

o Obchod – poslední informace je, že provozovatelka bude s obchodem pokračovat a 

bude si shánět prodavačku. 

• Zastupitel Martin Matysek: Cesta do dolů – výhledově zkusit opravit, aby byla lépe sjízdná. 

Zjistit možné dotace. 

o Starosta obce Václav Konečný: Dle informací ze seminářů by obec neměla bez 

významných důvodů zvyšovat kvalitu vlastních komunikací. Důvodem není ani 

individuální výstavba: „vlastník se rozhodl pro lokalitu a znal stav“. Takže zde musíme 

postupovat v souladu s uvedeným. Pokud se vyskytne dotace, tak bychom určitě 

opravili. 

 

 

Bod 18. - Závěr 

 

 

 

Přílohy: 

• OZV o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

• OZV o místním poplatku ze psů 

• OZV o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

• Dodatek č. 2 ke smlouvě o nakládání se separovaným odpadem 

 

 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne: 19.12.2023 

 

 

 

 

Zapisovatel:  Pavel Hudeček .............................................. dne .............................. 

 

 

Ověřovatelé: Marcela Hajkrová .............................................. dne .............................. 

 

 

            Hana Moťková .............................................. dne .............................. 

 

 

Starosta:        Václav Konečný          .............................................. dne .............................. 

 

 


